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Białe Błota, 11.12.2023r. 
BRG.0002.18.2023 
 

 
Protokół LXXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 
11.12.2023r.w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a. 
 
Sesja trwałaod godziny 14:30 do godziny 15:37 
Sesje prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Ilona Nowakowska 
Protokolant posiedzenia: Natalia Kuffel 
 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz i 
dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną.  
 
W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 
Obecni: 
1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Krzysztof Kocikowski 
7. Jacek Krzyżanowski 
8. Karolina Lachowicz 
9. Aleksandra Lubońska 
10. Piotr Mądrzyński 
11. Krzysztof Michalak 
12. Leszek Niewiarowski 
13. Ilona Nowakowska 
14. Sławomir Ossowski 
15. Sławomir Ruge 
16. Henryk Sykut 
17. Magdalena Sznajder 
18. Katarzyna Tomicka 
19. Maria Wolsztyńska 
20. Łukasz Wyszomirski 
 
oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Skarbnik Gminy 
Katarzyna Strzygocka - Kowalska, Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, Kierownik Biura 
Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak, Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 
Odpadami Michał Kostkowskisołtysi, mieszkańcy. 
 
Porządek obrad. 

1. Otwarcie LXXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 
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3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
4. Podjęcie uchwał: 

1)   zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023 
2)   w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-

2039 
5.  Zakończenie obrad LXXXV Sesji VIII Kadencji. 

 
Ad 1. Otwarcie LXXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych 
oraz odczytał informacje w zakresie danych osobowych. Sprawdzono quorum. 
 
Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaproponował kandydaturę radnej Ilony 
Nowakowskiej. Radna wyraziła zgodę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Ilony Nowakowskiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, 
Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
PRZECIW (1) 
Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Ilona Nowakowska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak 
 
Sekretarzem obrad została wybrana radna Ilona Nowakowska. 
 
Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał porządek pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał: 
 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023, 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że w drodze autopoprawki 
prosi o wprowadzenie uzasadnienia do uchwały. (nagranie od 00:04:45 do 00:05:13) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał wójta czy będzie dzisiaj mecenas? 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że mecenasa nie będzie dzisiaj na sesji. 
Natomiast uchwała bez uzasadnienia też może być. Według oceny naszej wszystkie składniki, 
które wpływają na wynik finansowy są zawarte w projekcie uchwały, który radni otrzymali. 
Natomiast samo uzasadnienie jest tylko częścią opisową do tych zmian, więc uważamy, że tak 
również może pozostać. Tę propozycję, którą podała Skarbnik, aby wprowadzić to 
uzasadnienie na dzisiejszej sesji prosimy o uwzględnienie. (nagranie od 00:05:41 do 00:06:20) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała dlaczego 
Skarbnik nie uczestniczy w posiedzeniach komisji budżetowej, jednym z najważniejszych 
posiedzeń komisji dotyczących budżetu na rok 2023? I dlaczego to uzasadnienie nie zostało 
przygotowane? (nagranie od 00:06:28 do 00:06:53) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że jeśli chodzi o posiedzenia komisji 
to ostatnie posiedzenie komisji Skarbnik składała wyjaśnienie, że wcześniej zaplanowane 
czynności, które miała zaplanowane na ten dzień uniemożliwiały uczestnictwo w tej komisji. 
To wyjaśnienie otrzymaliście drogą pisemną, bo takie uzasadnienie Skarbnik przekazała. 
Natomiast nie przypominam sobie sytuacji, w której Skarbnik na innych posiedzeniach 
budżetu by nie uczestniczyła. (nagranie od 00:06:56 do 00:07:35) 
 
Przewodnicząca Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że były 2 
posiedzenia, jedno było łączone a drugie zaplanowane przez Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i również na tym posiedzeniu Skarbnik nie uczestniczyła. (nagranie od 00:07:36 do 00:07:46) 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że było to 06.12.2023r 
i był to zaplanowany już we wrześniu termin posiedzenia. Było to posiedzenie, na którym 
komisja wydawała opinię o projekcie budżetu na 2024r. i w tym posiedzeniu nie uczestniczyła 
ani Skarbnik, ani nikt z urzędu. (nagranie od 00:07:46 do 00:08:44) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że jeżeli taka sytuacja miała miejsce 
jest to sytuacja incydentalna, to nie jest sytuacja zwyczajowa. Były szczególne okoliczność, 
które Skarbnik przekazała w tym zakresie.  (nagranie od 00:08:44 do 00:09:06) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że dostaliśmy 
usprawiedliwienie, że Skarbnik nie będzie uczestniczyła w łączonej komisji, ale 6.12.2023 była 
komisja tylko i wyłącznie budżetu planowana już we wrześniu i w tej komisji Skarbnik nie 
uczestniczyła.  (nagranie od 00:09:07 do 00:09:33) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że może 
Skarbnik wytłumaczy dlaczego nie uczestniczy w tak ważnych komisjach. 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że informacja już została przekazana. 
Były zaplanowane przez Skarbnik czynności, które uniemożliwiały uczestnictwo w tej komisji. 
(nagranie od 00:09:46 do 00:09:57) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zwrócił uwagę na §43 statutu gminy Białe 
Błota jest w nim zapisane, że projekt uchwały powinien być przedłożony Radzie wraz z 
uzasadnieniem i być zaopiniowany pod względem formalno-prawnym przez radcę prawnego 
lub adwokata urzędu. Tutaj ten wymóg nie został spełniony. Uważam, że nie zamieszczenie 
uzasadnienia w tym projekcie to jest pewne naruszenie tego naszego prawa wyznaczonego w 
statucie. Dodał, że nie wie dlaczego Skarbnik nie miała czasu dla radnych, jak był z radną 
Magdaleną Sznajder dowiedzieć się czy Skarbnik będzie na komisji, to powiedziała, że nie ma 
czasu, wręcz jesteśmy intruzami czy w jakimś takim podobnym tonie. Gdybym wiedział, że tak 
będzie się toczyła praca Skarbnik zastanawiałbym się nad pozytywnym zaopiniowaniem 
wniosku wtedy, kiedy chodziło o przedstawienie się i pracę z Radą Gminy. Skarbnik jest 
urzędnikiem, wójt ma troszeczkę inne prawa, Skarbnik powinna wykonywać te czynności. Te 
projekty powinny być przygotowane jak trzeba. Jest tutaj dylemat prawny, ale nie ma 
prawnika. (nagranie od 00:09:57 do 00:12:09) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że to jest punkt widzenia 
Przewodniczącego. Natomiast spójrzcie Państwo również na naszą stronę i stronę Skarbnik, 
która po sesji musiała dokonać szereg zmian jeśli chodzi o budżet, aby dokonać tych 
kluczowych dyspozycji związanych z wypłatą wynagrodzeń i innych świadczeń, które były 
konieczne do przeprowadzenia, czyli przemodelować budżet w zasadzie można powiedzieć od 
początku. To naprawdę zajęło Referatowi Budżetu ogromną ilość czasu. I chociażby z tego 
powodu obowiązki Skarbnik były bardzo mocno przesunięte w akcentach, jeśli chodzi o 
wykonywanie swoich podstawowych czynności. Ja wiem, że Państwa może to specjalnie nie 
interesować, nie dotyczyć. Natomiast trzeba mieć świadomość tego, że skala zmian, które 
zostały wprowadzone na sesji 28 listopada. Skala tych zmian była na tyle duża, że 
przemodelowanie budżetu, doprowadzenie go do takiej zdolności wydatków, która została 
później wykonywana to w jakimś sensie uniemożliwiała obsłużenie Państwa w kolejnych 
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tematach. To jest pewna konsekwencja. Ja wiem, że Pan powie, że to mnie nie interesuje, ale 
to jest praca, którą musi wykonać Skarbnik i musi ją wykonać dokładnie, rzetelnie, żeby były 
zgodne parametry wszystkich kont. (nagranie od 00:12:09 do 00:14:06) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał, czy wójt się kontaktował z radcą 
urzędu? Może na piśmie warto by było, mailowo to jego stanowisko przysłać do nas. Ja 
zasięgałem opinii u dwóch radców, nie jednego. (nagranie od 00:14:06 do 00:14:32) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że nie będzie pytał, bo na pytania nigdy nie uzyskujemy odpowiedzi, 
przynajmniej w takim zakresie, które by wyjaśniały cokolwiek. Dzisiejsze wystąpienie wójta też 
to pokazuje, że generalnie nie można było, bo było dużo pracy. My mówimy o zmianach na 
rok 2023 jeszcze trwający, mieliśmy je omówić. Myśmy nie przyjęli tej uchwały pod koniec 
listopada, ponieważ mieliśmy bardzo dużo zastrzeżeń. Jeszcze na sesji ustaliliśmy komisję na 
1 grudnia, ale wójt się nie zgodził na to. W związku z tym komisja odbyła się w poniedziałek 4 
grudnia. Nikogo z Państwa nie było, nie traktujecie poważnie ani swojego urzędu ani swojej 
pracy. Słowa o tym jak ważna jest Państwa praca nijak się mają do Państwa postawy. Dzisiaj 
dostajemy uzasadnienie, dzisiaj o godzinie 12, czyli ja wchodząc na sesję dowiaduję się że jest 
uzasadnienie. Nie zerkam niestety co 10 minut na tablet. Przejrzałem sobie teraz wyroki NSA, 
mam wyrok NSA z dnia 24 lipca 2020 i ten wyrok mówi o tym, że jest to istotne naruszenie 
prawa. Prawnika nie ma. Ja we wtorek wyjechałem na zaproszenie Marszałka do Brukseli, 
miałem spotkanie z kilkudziesięcioma samorządowcami z województwa kujawsko – 
pomorskiego, przebywałem również w instytucjach europejskich. Nigdzie nie spotkałem się z 
takim bałaganem, który tutaj panuje. Chciałem powiedzieć, że dopiero teraz na sesji 
dowiedziałem się, że na komisji budżetowej nie było skarbnik. Ja nie wiem czy jest w ogóle 
sens zwoływania sesji, to jest żałosne. Są pewne obowiązki, jest pewien natłok obowiązków, 
trzeba pewne rzeczy wykonać. Na naszej komisji nikt z Państwa nie był, mieliśmy omawiać 
ważne sprawy. Z jednej strony chcecie, żebyśmy głosowali, żeby gmina szła do przodu, że 
mamy coś ustalić, potem są jakieś wrzutki. Wójt pisze późnij, że przez radnych nauczyciele nie 
dostają wynagrodzeń. Potem okazuje się, że nauczyciele wynagrodzenia dostają. Robi się jakiś 
totalny bałagan. Dzisiaj nie ma prawnika. Uchwała nie jest ustalona, ani omówiona na żadnej 
komisji. Uzasadnienie weszło 2 godziny temu. Takiego bałaganu już dawno nigdzie nie 
widziałem. (nagranie od 00:14:42 do 00:18:12) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że tę uchwałę, 
która weszła bez uzasadnienia podpisała Skarbnik i Wicewójt. Proszę mi powiedzieć co to za 
Skarbnik i wójt, którzy podpisują uchwałę niezgodną z naszym statutem? Uchwała nie 
spełniała wymogów prawnych. Radni nie będą łamać prawa, gdy Skarbnik jest 
niekompetentna, prowadzi do bankructwa, zadłuża gminę i nie potrafi przygotować uchwały 
zgodnie z prawem. To jak my mamy głosować? Jest statut, jest to nasza mała konstytucja, wiec 
według tej naszej małej konstytucji tu w Białych Błotach musimy podejmować uchwały i je 
głosować. (nagranie od 00:18:23 do 00:19:04) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że jeszcze raz podkreśla, że te wszystkie 
składniki, które budują tę uchwałę i te zmiany do projektu budżetu są w pełni transparentne, 
jeśli chodzi o wynik ekonomiczny. Wynik ekonomiczny w tym zakresie jest w pełnej zgodności. 
Natomiast uzasadnienie do uchwały jest tylko elementem słownym wyjaśnień do tych zmian, 
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które zostały zaproponowane. Państwo znacie te zmiany jeśli chodzi o budowanie propozycji 
zmian do budżetu. Macie przecież od 5 lat umiejętności czytania tych dokumentów i wiecie 
dokładnie co wpływa na zmianę i regulacje zarówno po stronie dochodów jak i po stronie 
wydatków. Element uzasadnienia pisemnego jest to dodatkowy składnik, który w naszej 
ocenie mamy możliwość wprowadzenia podczas tej sesji jako element autopoprawki. Jeżeli 
Państwo nie chcecie przyjąć tej autopoprawki to oczywiście możemy nawet dzisiaj złożyć tę 
uchwałę po raz kolejny na wniosek wójta i zawnioskować o kolejną sesję o charakterze 
nadzwyczajnym. Natomiast uważam, że jest to strata czasu. Chociażby z tego względu 
uważam, że tematy, które są do uporządkowania jeśli chodzi o sferę dochodów i wydatków 
gminy w tym ostatnim okresie grudnia są na tyle istotne, abyśmy mogli dalej prowadzić nasze 
działania. Zarówno pod kątem rozstrzygnięć, jeśli chodzi o prowadzone zadania inwestycyjne, 
jak i też dochodów i wydatków z różnych źródeł finansowania naszych jednostek. Czy to 
zarówno jednostki oświatowe, jak i jednostki o charakterze gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Zwróćcie Państwo uwagę, że do momentu kiedy nie uporządkujemy tego stanu na 
rok 2023, to trudno jest nawet planować wydatki na 2024 rok, bo one mają ze sobą 
powiązanie. Stąd też uważam, że warto jest ten temat dzisiaj przeprowadzić, abyśmy mogli 
nawet już w dniu jutrzejszym zacząć pracować nad uchwałą dotyczącą wydatków 
niewygasających. Nawet w tym zakresie nie możemy się posunąć ani o krok do przodu. 
(nagranie od 00:19:10 do 00:22:09) 
 
Przewodniczący powiedział, że zrobimy przerwę w dyskusji, bo ona jeszcze trochę będzie 
trwała. Poprosił radną Aleksandrę Lubońską, aby dzieci nie musiały tyle czekać.  
 
Radna Aleksandra Lubońska wprowadziła harcerzy, którzy przekazali światełko pokoju dla 
Wójta Gminy Białe Błota oraz dla Przewodniczącego Rady Gminy.  
 
Mieszaniec zakłócił obrady sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził przerwę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wznowił obrady, poprosił, aby Skarbnik 
przytoczyła, które inwestycje są powiedzmy do kiedy do zawarcia, jakie są dotacje i jakie 
przetargi czekają na podpisanie umowy? 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska powiedziała, że jeżeli chodzi o zadania 
majątkowe przekaże głos Kierownik Referatu Inwestycji. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że inwestycje, które czekają na 
rozstrzygnięcie przetargów, czyli tam na tych na których obecnie nie mamy finansowania i co 
zostało zwiększone albo w budżecie tegorocznym albo w WPF. Jest to budowa ulicy Białej w 
Białych Błotach, budowa ulicy Cukrowej w Białych Błotach, ulica Czereśniowa w Łochowie z 
tego co wiem została rozstrzygnięta. Budowa ulicy Twardej w Lisim Ogonie, budowa ulicy 
Pogodnej w Cielu, budowa ulicy Orzechowej w Zielonce. Są to inwestycje na które obecnie 
czekamy, jeżeli chodzi o zwiększenie środków i wybór wykonawcy realizacji zadań. Większość 
tych zadań i zmian inwestycyjnych, które zostały tutaj przedstawione, są to zmiany które były 
proponowane na sesje 28 listopada. One w większości się tutaj powieliły, były omawiane 
zarówno na komisji listopadowej jak i na sesji. Z zadań, które zostały zmienione jest to budowa 
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ulicy Pogodnej w Cielu, na którą zaproponowałam zwiększenie w tym roku, żeby móc dokonać 
wyboru wykonawcy. Mam budowę placu sołeckiego wraz ze sceną przy ulicy Dębowej w 
Łochowie. Jest tutaj zmiana finansowania, wprowadzenie zadania do WPF z uwagi na to, że 
zadanie jest dofinansowywane, a wykonawca nam zaznaczył, że ten termin realizacji do końca 
tego roku może być nieosiągalny dla niego. Wobec czego jest propozycja wprowadzenia 
zadania do WPF. (nagranie od 00:29:50 do 00:31:45) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał do kiedy te wygrane przetargi muszą być 
podpisane i do kiedy musimy podpisać te dotowane z dotacji? 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że większość z tych przetargów 
wisi u nas na platformie już bardzo długo, bo ulica Biała czy ulica Cukrowa już były dawno 
otwarte. Wiem, że tutaj było przedłużenie terminu związania ofertą. Dla mnie osobiście jeżeli 
te inwestycje mają być zrealizowane musiałabym je ująć w niewygasach. Czyli w tych środkach, 
które nie wygasają z upływem roku 2023. Przynajmniej w zakresie tych kwot, które są w 
budżecie na ten rok, a są one mi niezbędne do tego aby zawrzeć umowę z wykonawcą. Wobec 
tego, żeby ująć te zadania w środkach niewygasających ja informacje o wyborze oferty 
musiałabym mieć jak najszybciej. (nagranie od 00:31:57 do 00:32:39) 
 
Radny Krzysztof Michalak zapytał co się dzieje z ulicą Białą? To już kilka lat tak się trochę 
ciągnie. 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował, że jeżeli chodzi o ulicę Białą otwarcie 
oferty nastąpiło 17 listopada, czyli mamy jeszcze związanie w pierwotnym terminie otwarcia 
ofert. Do 17 grudnia możemy dokonać wyboru i wyłonić wykonawcę w tym zakresie. Co do 
ulicy wcześniejszej omawianej przez Kierownik Referatu Inwestycji czyli ulicy Cukrowej. 
Otwarcie było 20 października, przedłużono termin związania z ofertą do 15 grudnia. Mamy 
tutaj też możliwość wyłonienia i zawarcia umowy na realizację. Co do ulicy Czereśniowej 
otwarcie było 19 października. Też mamy dobrą ofertę, w tym zakresie jest ta umowa 
dofinansowana ponad 4 mln zł, więc realizacja wydaje się być niezagrożona. Budowa ulicy 
Twardej w Lisim Ogonie, otwarcie nastąpiło 23 listopada, więc nadal też jesteśmy w 
pierwotnym terminie związania ofertą do 23 grudnia. Również mamy możliwość wyboru 
oferty. Co do ulicy Pogodnej w Cielu, otwarcie mieliśmy 23 listopada, jesteśmy więc również 
w pierwotnym terminie związania z ofertą. Mamy możliwość dokonywania w tym zakresie 
wyboru. Jeszcze mamy ulicę Orzechową, otwarcie ofert było 23 listopada, więc jeszcze 
jesteśmy również w pierwotnym terminie związania z ofertą. Też dobra oferta na wyłonienie 
wykonawcy, więc możemy dokonywać wyboru i realizować zadanie. Tych zadań rzeczywiście 
jest sporo, część z nich jest również dofinansowana. (nagranie od 00:32:57 do 00:35:27) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski zapytał Kierownik Referatu Inwestycji o ulicę Nizinną. Tam jest dofinansowanie z 
tego co pamiętam, tak byliśmy też przekonywani, że trzeba ją zrobić. Był już tez wykonawca, 
zdaje się już było tam też otwarcie ofert. Kierownik wspomniała o potrzebie dofinansowania i 
teraz nie za bardzo rozumiem tę sytuację. (nagranie od 00:35:30 do 00:35:52) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że w szczególnych warunkach jeżeli by 
to przyjęcie rozwiązań nastąpiłoby na sesji 28 listopada moglibyśmy zdążyć z podpisaniem 
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umowy do 15 grudnia. W chwili obecnej to jest już niewykonalne. Nawet gdybyśmy to 
postępowanie powtórzyli do 15 grudnia podpisać umowę  z wojewodą na dofinansowanie 
budowy tej drogi w zasadzie jest niewykonalne. Zresztą tam przy okazji tej inwestycji jeszcze 
była dodatkowa trudność. Wykonawca, który miał najkorzystniejszą ofertę w tym zakresie nie 
złożył deklaracji związania z ofertą po okresie otwarcia, więc tak czy inaczej to postępowanie 
należało unieważnić. (nagranie od 00:35:52 do 00:37:00) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że jeżeli chodzi o ulicę Orzechową to rozumie, że możemy dokonać 
wyboru i podpisać umowę. 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator potwierdził. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że 
uchwała została przygotowana z jakimiś błędami. Mieliśmy takie przypadki wcześniej, że 
musieliśmy głosować w ostatnim dniu roku by coś nam nie przepadło. Nie wiemy jaki wytyk 
dostaniemy z RIO czy od wojewody. Myślę, że to będzie jakiś wytyk, ale nieznaczący, nie 
wpływający na przebieg tego co będzie głosowane. (nagranie od 00:37:18 do 00:37:56) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że jeżeli straciliśmy dofinansowanie na ul. Nizinną to na dobrą 
sprawę powinniśmy ją usunąć z tego projektu. Jest usuwana, tak? Dobrze, dziękuję. (nagranie 
od 00:37:56 do 00:38:09) 
 
Radny Piotr Mądrzyński zapytał o ul. Białą, jaka jest kwota najniższej oferty? Bo nie ma 
zwiększenia na ten rok w budżecie, a wójt mówi, że brakuje.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że na ul. Białą jest zwiększenie w 
WPF. Na ten rok mamy ponad 600 tyś zł. Najniższa oferta jest firmy Brukop za kwotę 
1 933 010,19 zł. (nagranie od 00:38:28 do 00:39:20) 
 
Radny Piotr Mądrzyński zapytał o ul. Cukrową? 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że też jest zwiększenie w WPF. 
Tutaj mam dwie oferty, ok. 1 600 000 zł. Najtańsza jest Projbud Drogownictwo 1 599 000 zł, 
potem Prodip 1 650 000 zł. (nagranie od 00:38:54 do 00:39:20) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zaproponował 10 minut przerwy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 10 minut przerwy. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wznowił obrady. 
 
Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu Patrycjusz Migawa powiedział, że ważne są te 
pieniądze w tym momencie. Najważniejsze z punktu widzenia dotacji dla placówek nie 
samorządowych, ponieważ ona musi zostać wypłacona do 15 grudnia. Wypłacenie jej później 
to nie jest tylko przesunięcie w czasie, po to aby wykorzystać te pieniądze później. Placówki 
nie samorządowe muszą te pieniądze wykorzystać do końca grudnia. Inaczej muszą nam je 
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zwrócić. To są pieniądze, które oni wykorzystują przede wszystkim na te najważniejsze rzeczy 
jak wynagrodzenia i opłaty. Dlatego to jest takie istotne, żeby te środki otrzymali w terminie. 
To jest dotacja za grudzień. Normalnie co miesiąc dotacje są wypłacane do końca miesiąca, 
jakby zamykając miesiąc. Natomiast w tym wypadku ona musi być wypłacona do połowy 
grudnia. (nagranie od 00:43:26 do 00:44:40) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek Skarbnik o dołączeniu 
uzasadnienia do projektu uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez skarbnik gminy polegająca na dołączeniu uzasadnienia do 
projektu uchwały .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
PRZECIW (2) 
Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Henryk Sykut 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
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Uchwała została przyjęta. 
 
2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039, 
 
Radny Piotr Mądrzyński zapytał o sprawę przeniesienia pieniędzy na zakup wozu strażackiego. 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że w przypadku zdjęcia 
zadania majątkowego związanego z zakupem wozu dla Straży Pożarnej będzie to 
wprowadzone w drodze autopoprawki do budżetu na rok 2024. Jest to zadanie jednoroczne i 
nie można tego zawrzeć w WPF. Pierwotnie było zaplanowane i była uwaga RIO, aby zdjąć to 
zadanie z WPF ponieważ nie jest przedsięwzięciem. Przedsięwzięcie jest wtedy, kiedy 
rozłożone jest na więcej niż jeden rok. Będzie to wprowadzone w drodze autopoprawki do 
budżetu na rok 2024. (nagranie od 00:47:24 do 00:48:14) 
 
Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że strażacy mieli jakąś umowę podpisać z tą firmą, która 
miała wykonać ten samochód. Te pieniądze będą przerzucone na 2024 rok. (nagranie od 
00:48:14 do 00:48:37) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska potwierdziła, że będzie to wnoszone w 
drodze autopoprawki na sesji w dniu 19.12.2023r do budżetu na rok 2024. Jest to możliwe 
dopiero po zdjęciu tego zadania w dniu dzisiejszym z budżetu. (nagranie od 00:48:37 do 
00:48:53) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną 
przez Skarbnik. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez skarbnik gminy polegająca na dołączeniu uzasadnienia do 
projektu uchwały .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
PRZECIW (2) 
Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Magdalena Sznajder 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Anna Banaszek, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 5. Zakończenie obrad LXXXV Sesji VIII Kadencji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaprosił radnych na spotkanie wigilijne w nowej siedzibie. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zakończył obrady LXXXV Sesji VIII Kadencji Rady 
Gminy. 

 
 
 

 Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 
 

Jacek Grzywacz 
  
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/43597/sesja-rady-w-dniu-11-grudnia-2023.htm 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

29.12.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/43597/sesja-rady-w-dniu-11-grudnia-2023.htm

